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Barbu: Schema de ajutor de stat pentru industria alimentara; investitiile - pentru

dezvoltarea productiei din România

Guvernul a aprobat, vineri, ordonanta de urgenta privind schema de ajutor de stat pentru industria

alimentara, a declarat ministrul Agriculturii, Florin Barbu.

 

"Ordonanta de urgenta este în strânsa legatura cu principiul de baza din programul de guvernare: patriotism

economic. Am spus ca vom reînvata sa cumparam româneste si asta vom face. Practic, prin intermediul acestui act

normativ, directionam investitiile pentru dezvoltarea productiei realizate în România. Avem o capacitate uriasa de

a obtine materie prima. Avem obligatia sa ne asiguram ca ceea ce obtin fermierii nostri este procesat si transformat

în produse cu valoare adaugata mare, aici la noi, în România. Numai asa ne putem asigura ca românii au pe mese

alimente bune la preturi corecte si suportabile", a afirmat Barbu, dupa sedinta Executivului.

 

El a mentionat ca bugetul alocat Programului national de dezvoltare si sustinere a industriei alimentare

INVESTALIM este de 600 de milioane de euro pentru perioada 2023-2026, precizând ca acest lucru înseamna

aproximativ 148-150 de milioane de euro anual.

 

"Domeniile în care, prin aceasta schema, vor fi constituite unitati de procesare sunt exact cele în care România

acum înregistreaza deficit: prelucrarea si conservarea carnii, industria pestelui, industria cartofilor, domeniul

sucurilor din fructe si legume, prelucrarea si conservarea fructelor si legumelor, fabricarea uleiurilor si a

grasimilor, fabricarea produselor lactate si a brânzeturilor, fabricarea produselor de morarit, fabricarea pâinii,

fabricarea zaharului. Acestea sunt cele 10 domenii pentru programul INVESTALIM", a mai spus ministrul,

adaugând ca toate conditiile de eligibilitate vor fi incluse si în ghidurile de aplicare care vor fi lansate în perioada

imediat urmatoare.

 

Întrebat în legatura cu numarul beneficiarilor acestui program, ministrul a precizat ca, în total pe cei patru ani, este

vorba de 140 de procesatori din România, adica 70% din industria alimentara.

 

"Banii sunt de la bugetul de stat, sunt pe regulamentul Uniunii Europene, pe modelul HG 807 prin care Ministerul

de Finante a avut cel mai de succes program privind ajutoarele de stat si s-au dezvoltat foarte multe societati cu

capital românesc în România", a mai spus Barbu.

 

El a adaugat ca ajutorul de stat este "numai pentru partea de dezvoltare, investitii, achizitionarea de echipe,

retehnologizarea fabricilor". 
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